
Zápis z 3. jednání této školské rady, školní rok 2021/22
31.5.2022

Přítomní členové ŠR: Petr Hopfinger, Tereza Jeřichová, Hana Bílová, Martina Biegelová, Martin Kozel,
Václav Kurel,  Marie Zálešáková, Marie Hradilková, Martina Sokolová Suková, Václav Kurel

Omluvený člen ŠR: Martin Vodička

Přítomní hosté: Ludmila Zhoufová (ředitelka)

1. Odsouhlasený program pro tuto poradu:
1.1. Aktuality ze školy
1.2. Schválení úpravy školního řádu
1.3. Rozšíření vedení o 4. zástupce
1.4. Řešení situace nástupu Ukrajinských dětí od září

2. Aktuality ze školy
2.1. Dorazila inspekční správa v duchu minule diskutovaných závěrů.  ČŠI slíbila a realizovala

10.4. ještě druhou návštěvu kvůli začlenění Ukrajinských žáků. Škola zjištovala, jak má
naložit s jejich hodnocením koncem roku, zástupci ČŠI přislíbili metodiku z MŠMT, která
následně dorazila.

2.2. Aktuálně probíhají školy v přírodě, vyjede 280 dětí.
2.3. Probíhá testování v češtině, matematice a všeobecném přehledu  realizované ČŠI na

vybraných školách. Testování probíhá v pěti pátých třídách.
2.4. Vedení školy získalo na pomoc administrativní sílu na poloviční úvazek a je to velká úleva.
2.5. Aktuální stav přijímaček

2.5.1.Z 9. tříd se víceméně všichni dostali, řeší se poslední žáci
2.5.2.z 5. tříd bude odcházet 10-11 dětí, 5 tříd se bude slučovat do 4
2.5.3.ze 7. tříd odchází 14 dětí, slučování se nebude realizovat, nechají se 4 menší skupiny
2.5.4.Celkový počet tříd bude 40 - stejný jako letos.

2.6. Loni jsme navýšili kapacity z 940 na 970. Teď čekáme reakci na žádost navyšující přes 1000
žáků. Nemáme vyhovující prostory, malé třídy, učíme v místnostech původně určených pro
družinu, kam se víc jak 24 dětí nevejde. Tento stav je dlouhodobě neudržitelný a bude nutné
přistavět budovu na místě původního venkovního hřiště.

3. Schválení úpravy školního řádu
3.1. Z důvodů rozmáhajícího se užívání nikotinových sáčků žáky škola navrhuje rozšířit školní řád

tak, aby vedle jiných návykových látek byly i tyto ve škole zakázány. Návrh upraveného školní
řádu zde.

3.2. Školská rada s návrhem jednomyslně souhlasí.
4. Rozšíření vedení o 4. zástupce

4.1. S ohledem na velikost školy a na podnět zřizovatele, který nabídl financování škola hledá 4.
zástupce ředitele, zaměřujícího se na rozvoj pedagogické činnosti školy.

4.2. Aktuální představa je někdo, kdo by se staral o osobnostní rozvoj, další vzdělávání
pedagogických pracovníků,posílil  kontrolní činnost (hospitace), pomoc metodičce prevence
a pomohl s personální problematikou související s chybějící kapacitou školního psychologa
(nikdo se nehlásí) a hledáním kvalifikovaných pedagogů.

4.3. Nabídka na webu zde a v Učitelských novinách. Přihlásilo se 5 kandidátů, proběhly 2
pohovory, žádný kandidát není vhodný.

4.4. Petr Hopfinger navrhl jít cestou většího výběrového řízení - vypsat větší inzerát, dát ho na
pracovní servery, pomoc škole s přebíráním CV a výsledným výběrem.

4.5. Paní ředitelka iniciativu a pomoc školské rady vítá.

https://ct24.ceskatelevize.cz/regiony/3468414-nikotinove-sacky-mohou-ublizit-vetsina-starsich-deti-s-nimi-ma-podle-policie
https://www.zscernosice.cz/o-nas/volna-mista/


4.6. Petr Hopfinger a Martin Kozel nabídli pomoc - v průběhu června navrhnou inzerát a postup
výběru. Cílem by bylo propagovat pozici září/říjen a směřovat k výběrovém řízení na podzim
s nástupem cca od 2. pololetí.

5. Řešení situace nástupu Ukrajinských dětí od září
5.1. Atuální počet zapsaných a vyučovaných Ukrajinských žáků zůstává na 16 a nemění se.
5.2. V Maně funguje adaptační skupina pod záštitou města s cca 30 dětmi, které by měly od září

nastoupit, pokud tu budou zůstávat. Navyšování počtu Uprchlíků v tuto chvíli již
neočekáváme, spíše může docházet k migraci.

5.3. 7.6. bude zápis dětí do 1.ročníku, zápis se bude týkat  všech ukrajinských dětí, které mají
přechodný pobyt v Černošicích. Škola má 8 míst v prvních třídách. Pravděpodobně budou
možné dvě cesty: integrace dětí do běžných tříd (preferovaná varianta), převedení
adaptační skupiny do malotřídky pod křídla školy ( to by se týkalo pouze žáků 1.stupně)

5.4. V každém případě vznikne problém s prostorem - pokud se děti integrují do současných tříd,
tak může vzrůst počet žáků v některých třídách natolik, že se nevejdou do učeben (některé
učebny pojmou třeba jen 24 žáků, což je zhruba průměrná naplněnost současných tříd).
Pokud se adaptační skupina přesune pod křídla školy, bude muset škola zajistit personál a
odpovídající podmínky, což je jen těžko představitelné v jiné budově vzdálené od
současného pracoviště (viz. prostory v Maně či jiné možnosti v Černošicích).

5.5. Proběhl brainstorming možností
5.5.1.Provizorní kontejnerová učebna (pravděpodobně bude obtížné z důvodů stavebního

povolení, nároků na základy apod.)
5.5.2.Vyklizení jiných prostor ve škole, ve kterých jsou v tuto chvíli věci - byt školníka (malý,

suterénní), sklep (malý), kuchyňka (potenciálně, ale také jen na půlené třídy)
5.5.3.možnost využít malou tělocvičnu (není to úplně vhodný prostor a nejsou u něj sociální

zařízení), šlo by ji i rozdělit na dvě, což by ale vyžadovalo stavební zásah a škola by
přišla o příjmy z nájmů tělocvičny

5.5.4.možnost uvolnit byt v budově v ul. Komenského a udělat z něj dvě učebny
5.6. Školská rada se shodla, že pokud by bylo možné uvolnit byt v ul. Komenského a současným

nájemníkům najít jiné místo pro bydlení (řešitelný problém), bylo by to nejlepší možné
řešení - škole by to pomohlo dlouhodobě (je to perspektivní) a zároveň ze všech
vygenerovaných možností je to asi nejsnáze realizovatelné. Petr Hopfinger toto řešení
navrhne zřizovateli.

5.7. Školská rada podpořila myšlenku, aby zřizovatel začal uvažovat vedle stavby gymnázia i o
stavbě druhé základní školy.

5.7.1.Současná škola se stále zvětšuje a nedá se předpokládat, že by se tento trend zastavil -
Černošice i okolní obce populačně rostou a pravděpodobně i dál budou růst.

5.7.2.Aktuální velikost už je na hranici umožňující kvalitní vzdělávání dětí - příliš velká škola
je již příliš anonymní, její řízení je velmi komplexní a klade vysoké nároky, je těžké v
takové škole budovat komunitní atmosféru a dobré vztahy mezi žáky i v učitelském
sboru. Podle zkušeností jiných ředitelů je optimální velikost základní školy kolem 500
žáků.

6. Příští jednání školské rady proběhne 13.9. v 18:30. Rádi bychom se na tomto setkání zaměřili
na výběrové řízení na 4. zástupce.

Zapsal: Martin Kozel


